
88498443سرويس  سياسي

آرزوهاي فضايي امريكا و خاطرات فضايي ما  يک ش��نبه  21 مرداد 1397 |  29 ذيقعده 1439 || روزنامه جوان |  ش��ماره 5442
مقامات امريكايي از تصميم براي تش��كيل نيروي فضايي به عنوان 
ششمين شاخه نيروهاي نظامي امريكا خبر دادند. بر اين اساس اين 
نيرو در كنار نيروهاي زميني، هوايي، دريايي، تفنگداران دريايي و 
گارد ساحلي به عنوان يكي از عرصه هاي اقدام نظامي دولت ايالات 

متحده امريكا قلمداد خواهد شد. 
هر چن��د امريكايی ه��ا در دهه 80 مي��ادی نيز راهب��رد »جنگ 
س��تارگان« را ارائه و س��طحی از اقدامات در اين عرص��ه را بروز و 
ظه��ور داده اند، اما به نظر می رس��د در اين روند جدي��د »فضا« به 
عنوان يک ميدان جدی حضور نظامی برای امريكا به شمار می آيد. 
اينكه فراتر از محتوای فيلم های علمی-تخيلی چند دهه گذشته، 
»آيا واقعاً تهديدی در عرصه فضا برای امريكا متصور اس��ت يا نه؟« 
خود مس��ئله ای در خور تأمل بيشتر اس��ت؛ اما صراحت امريكا در 
آشكارسازی آرزوهای فضايی خود شايس��ته بررسی های دقيق تر 

است. 
البته نگرش نظام��ی امريكا به فضا، چيز جديد نبود و در س��اختار 
نظامی ايالات متحده امريكا، يگان های متناس��بی ب��ا اين عرصه 
تعريف شده اس��ت. عاوه بر اين امريكايی ها در عرصه غيرنظامی 
فضايی نيز پيشتاز بوده و سال هاست كه برنامه های راهبردی كانی 
را برای تسلط بر فضا در پوش��ش فعاليت های اكتشافی و پژوهشی 

دنبال می كنند. 
اينكه امريكايی  كه سال هاست در اين عرصه، پيشتاز است، تصميم 
به ايجاد نيروی فضايی می گيرد، چندان نكته عجيبی نيست، چرا كه 
امريكايی ها به خوبی دريافته اند كه حفظ و بسط اقتدار ملی، مستلزم 
توس��عه مؤلفه های اقتدار در عرصه های مختلف و با بهره گيری از 
ظرفيت های فناورانه روز است. بدون شک استراتژيست های نظامی 
امريكا به خوبی می دانند توس��عه اقدامات نظامی در عرصه فضايی 
-تا حدی كه در سطح يک نيروی مستقل دنبال شود- تا چه ميزان 
پرهزينه است و رئيس جمهور محاسبه گر كنونی امريكا كه اين طرح 
را در دستور كار قرار داده اس��ت، به خوبی از حجم بالای دلارهايی 
كه بايد برای اين آرزوهای فضايی خرج كند، آگاه است. با همه اينها 
سران كاخ سفيد به اين هزينه ها تن می دهند و حتی به روی خود 
نيز نمی آورند كه جمات فريبنده ای همچون »فضای غيرنظامی« 
و »رويكرد صلح طلبانه به فضا« پيش��تر از زبان سران همين دولت 

شنيده شده است. 
اكنون فناوری فضايی به عنوان يكی از فناوری های برتر و پيشران 
مورد توجه مراكز علمی و كشورهای دارای اهداف رشد علمی قرار 
گرفته است و اين عرصه به عنوان يكی از عرصه های هدف در نقشه 
جامع علمی كش��ور ما نيز م��ورد توجه قرار گرفته اس��ت. تاش و 
تكاپوی دانشمندان جوان كشور در عرصه فضايی سبب شده تا در 
عرصه فناوری صلح آميز فضايی، كشور به دستاوردهای مهمی چون 
ساخت ماهواره، ايستگاه كنترل و هدايت ماهواره، موشک ماهواره بر 

و ارسال موجود زنده به فضا برسد. 
اما مع الأس��ف توس��عه فناوری فضايی در چند س��ال گذش��ته به 
»داس تدبير تعامل گرايی« گرفتار ش��د و عماً در تنها توسعه اين 
عرصه با موانع گوناگونی مواجه ش��د، بلكه بخ��ش قابل توجهی از 
سرمايه گذاری های كان كشور در زمينه هوافضا و دانش های مرتبط 
با آن دستخوش اعمال سليقه ناش��ی از جابه جايی مديران اجرايی 
شد. تحليل های دقيق تر نشان می دهد گويا تاش برخی برای راضی 
كردن كدخدا سبب شد »فناوری فضايی كش��ور« وجه المصالحه 
پيشرفت مذاكرات هسته ای ش��ده و عماً دانش صلح آميز فضايی 
به پای لبخند كدخدا قربانی شد. بخش قابل توجهی از حمايت های 
دولتی از تاش های علمی اين عرصه متوقف شد و عماً موجب بروز 
سرخوردگی قابل ماحظه ای در دانش��وران اين حوزه شد. اين در 
حالی بود كه كليه اقداماتی كه به دست تطاول »داس تعاملگرايی« 
قربانی ش��دند در رديف فعاليت های صلح آميز و غيرنظامی فضايی 

شمرده می شدند. 
حال يک بار ديگر به خبری كه در ابتدای يادداشت مورد اشاره قرار 
گرفت، توجه كنيد. كل داس��تان تلخ همين اس��ت. كدخدا، چون 
زورگوست و عده ای در جهان از او می ترس��ند، بی محابا از تشكيل 
نيروی فضايی خبر می دهد و عده ای از ترس كدخدا در سوی ديگر 
عالم، فناوری صلح آميز فضايی را متوقف و دانشمندان تاش گر اين 

عرصه را نااميد می كنند. 

محمدجواد اخوان

رئيلس فراكسليون اميلد مجلس شلوراي اسلامي نااميدي 
از بهبلود اوضلاع كشلور را خطرنلاك دانسلت و بلا انتقلاد 
از برخلي اظهارنظرهايي كه تنهلا درصدد القلاي نااميدي در 
بين مردم اسلت، گفت: كسلاني كه تنهلا به دليلل مخالفت با 
يلك تفكلر بله دنبلال ضربله زدن بله اميلد مردم هسلتند 
دلسلوز نظلام و ملردم نيسلتند، چلرا كله در شلرايط ويژه 
كشلور همه با هر نلوع تفكري بايلد در كنار هم قلرار بگيرند. 
به گزارش ايسنا، محمدرضا عارف در ديدارهاي جداگانه با جمعي 
از اصاح طلبان استان آذربايجان ش��رقي و شهرستان آمل ضمن 
تحليلي از وضعيت جامعه، نااميدي از بهبود اوضاع كشور را خطرناك 
دانست و گفت: همه دلسوزان نظام، به خصوص اصاح طلبان وظيفه 

سنگيني بر عهده دارند و بايد براي عبور از شرايط فعلي كشور مردم 
و مسئولان در كنار هم باشند چرا كه تجربه ثابت كرده است هر گاه 
به مردم اعتماد كرديم مي توانيم از س��خت ترين گردنه ها هم عبور 
كنيم. وي با بيان اينكه شرط همراهي مردم با مسئولان صادق بودن 
با مردم اس��ت، تصريح كرد: نبايد به مردم وعده هايی داد كه امكان 
تحقق آن حداقل در كوتاه مدت وجود ندارد، اگر با مردم صادق باشيم 
همانند دوران دفاع مقدس همراهي مردم را خواهيم داشت و از اين 

سرمايه اجتماعي لايزال مي توانيم حداكثر بهره را ببريم. 
رئيس فراكس��يون اميد مجلس شوراي اس��امي با انتقاد از برخي 
اظهارنظرهايي كه تنها درصدد القاي نااميدي در بين مردم است، 
گفت: كساني كه تنها به دليل مخالفت با يک تفكر به دنبال ضربه 

زدن به اميد مردم هستند دلس��وز نظام و مردم نيستند چرا كه در 
شرايط ويژه كشور همه با هر نوع تفكري بايد در كنار هم قرار بگيرند 
. وضعيت كشور به گونه ای نيس��ت كه عده اي به دنبال رقابت هاي 
انتخاباتي و حذف يک جريان باشند. شرط فائق آمدن بر مشكات 
كش��ور، وحدت، تفاهم و همدلي اس��ت. وي با بيان اينكه عملكرد 
دولتمردان نبايد به گونه اي باش��د كه بی انگيزگی را به جامعه القا  
كند، خاطرنشان كرد: اصاح طلبان در روي كار آمدن دولت آقاي 
روحاني سهيم بودند و نقش اساسي داشتند و براي موفقيت دولت 
تاش مي كنند. هر چند گايه هاي جدي از ناديده گرفتن مديران 
برجسته اصاح طلب در استان ها و سپردن مديريت برخي ارگان هاي 

دولتي در استان ها به مخالفان گفتمان اصاحات وجود دارد. 

عارف: عملكرد دولتمردان نبايد بی انگیزگی را به جامعه القا كند
      خبر

سخنگوي شوراي نگهبان خبر داد

تأيید لايحه اصلاح قانون مبارزه با تأمین مالي تروريسم

لايحله اصلاح قانون مبلارزه بلا تأميلن مالي 
تروريسلم به تأييلد شلوراي نگهبان رسليد. 
اين خبلر را عباسلعلي كدخدايي، سلخنگوي 
شوراي نگهبان در نشسلت خبري ديروز خود 
اعام و اضافه كلرد: عدم مغايلرت لايحه فوق 
با شلرع و قانون اساسي مشلخص و اعام شد. 
پس از آن بود ك��ه رئيس جمهور، عص��ر ديروز در 
اجراي اصل يكصد و بيست و س��وم قانون اساسي 
جمهوري اس��امي ايران، » اصاح قانون مبارزه با 
تأمين مالي تروريسم« را جهت اجرا به وزارتخانه هاي 

امور اقتصادي و دارايي و دادگستري اباغ كرد. 
عباسعلي كدخدايي، سخنگوي ش��وراي نگهبان 
پيش از ظهر ديروز در نشس��ت خبري با رسانه ها 
ضمن تبريک روز خبرن��گار، ياد ش��هداي عرصه 
خبر، به خصوص ش��هيد صارمي را گرامي داشت و 
از تاش هاي خبرنگاران ب��ه ويژه خبرنگاران حوزه 
شوراي نگهبان تشكر كرد. وي در ادامه با اشاره به 
بررسي آخرين مصوبات مجلس شوراي اسامي در 
شوراي نگهبان اظهار داش��ت: لايحه اصاح قانون 
مبارزه با تأمين مالي تروريس��م در شوراي نگهبان 
بررس��ي و عدم مغايرت آن با موازين شرع و قانون 

اساسي اعام شد. 
  مفاسد نمايندگان در بررسي صاحيت دوره 

بعد لحاظ مي شود
كدخدايي در ادامه و در پاسخ به سؤال خبرنگاري 
در خصوص برخي مطالب مطرح ش��ده در جلسه 
اس��تيضاح علي ربيعي، وزير س��ابق تع��اون، كار و 
رفاه اجتماع��ي مبني بر وجود مفاس��د بين برخي 

نماين��دگان و اينكه ش��وراي نگهبان اي��ن موارد 
فسادبرانگيز را بررسي خواهد كرد يا خير، تصريح 
كرد: آنچه خاف قانون باشد و از سوي نمايندگان 
صورت بگيرد، در بررس��ي صاحيت دوره هاي بعد 

لحاظ خواهد شد. 
سخنگوي شوراي نگهبان در پاس��خ به سؤالی در 
خصوص مصوبه جديد مجلس شوراي اسامي براي 
اصاح قانون ممنوعيت به كارگيري بازنشستگان و 
برخي اظهارنظرها در خصوص آينده شهردار تهران 
پس از تأييد اين مصوبه، با بيان اينكه بررس��ي اين 
مصوبه هنوز در شورا نهايي نشده تصريح كرد: ما در 
رابطه با مصاديق صحبت نمي كنيم و وارد نمي شويم 
و اگر اين مصوبه در نهايت مورد تأييد شوراي نگهبان 
قرار بگيرد، باي��د در خصوص هم��ه مصاديق اجرا 
شود. كدخدايي در پاسخ به س��ؤال ديگري مبني 
بر اينكه آيا راه براي تفسير موضوع »رجل سياسي 
و مذهبي« همچنان باز اس��ت يا خير، تأكيد كرد: 
آنچه بر عهده ما بوده در قالب تعريف مصاديق رجل 
سياسي ذيل سياس��ت هاي كلي نظام بوده اما در 
جزييات، مجلس بايد وارد ش��ود كه ظاهراً مجلس 
نيز در كميسيون شوراها مشغول است و منتظريم تا 

موضوع نهايي شود. 
  شوراي نگهبان دسلتگاه شايسته سنجي 

نيست
سخنگوي شوراي نگهبان در پاس��خ به سؤال مهر 
مبني بر انتقاد جامعه و نخبگان به  ساز و كار بررسي 
صاحي��ت نامزدهاي انتخاباتي به وي��ژه انتخابات 
مجلس توسط شوراي نگهبان و سهم اين شورا در 

ارتقاي كارايي نهادهايي مانند مجلس، اظهار داشت: 
شوراي نگهبان دس��تگاه شايسته سنجي نيست و 
آنچه شورا مي تواند وارد آن شود بررسي صاحيت 
نامزدها طبق مواد ۲8 تا ۳0 قانون انتخابات مجلس 
است كه يكسري ش��رايط حداقلي از قبيل سوابق 
سجلي و ويژگي هاي كيفي را در نظر گرفته است. 
ما فقط مي توانيم بگوييم اين شرايط حداقلي نسبت 
به آن نامزد وج��ود دارد يا خير ك��ه منجر به تأييد 
يا عدم تأييد او مي ش��ود. كدخداي��ي در خصوص 
موضوع »عدم اح��راز صاحيت« ني��ز گفت: عدم 
احراز به مفهوم عدم شناخت يا عدم ادراك نسبت 
به ش��رايطي اس��ت كه در مواد ۲8 آمده است؛ به 
گونه اي كه در برخي مواقع نمي توان به اين نتيجه 
رس��يد كه آيا اين ش��رايط در آن فرد وجود دارد يا 
خير و نتيجه اش مي شود عدم احراز اما اين به معني 
ارتكاب جراي��م موضوع ماده ۳0 قان��ون انتخابات 
هم نيس��ت. وي افزود: ش��وراي نگهبان مس��ئول 
كليه مشكات كشور نيس��ت و واقعيت اين است 
كه يكس��ري اختيارات حداقلي در حوزه انتخابات 
داريم و قانون انتخابات هم بس��يار حداقلي است و 
مربوط به دهه ۶0 است. سخنگوي شوراي نگهبان 
تأكيد كرد: در حوزه شايستگي هاي نامزدها نيز بايد 
به سراغ احزاب برويم و اين احزاب هستند كه بايد 

شايستگي ها را احراز كنند. 
  تأييد صاحيلت افراد، چك سلفيد امضا 

نيست
كدخداي��ي در ادام��ه و در خصوص نظ��ارت بر 
اظهارات و رفتارهاي نمايندگان مجلس نيز تأييد 

كرد: تأيي��د صاحيت افراد براي ي��ک انتخابات 
به معني چک س��فيد امضا براي انتخابات بعدي 
نيس��ت و در ه��ر دوره اي صاحيت ه��ا مجدداً 
بررسي مي ش��ود؛ مكانيزم هاي ديگري هم بايد 
در كنار اين مس��ئله باشد و مورد اس��تفاده قرار 
گيرد. مانن��د هيئت نظارت بر رفت��ار نمايندگان 
مجلس كه بايد ديد اين هيئت چقدر فعال است. 
وي درباره س��ؤال يك��ي از خبرن��گاران مبني بر 
حضور خبرنگاران در جلسات شوراي نگهبان هم 
عنوان كرد: براي حضور خبرنگاران در جلس��ات 
شورا منعي وجود ندارد؛ مش��روط بر اينكه آنچه 
در خص��وص موضوعات و افراد مطرح مي ش��ود 
در جامعه انعكاس منفي نداش��ته باش��د، در اين 
خصوص در ماه ه��اي پيش رو ب��ه ترتيب دعوت 
خواهيم كرد كه خبرنگاران در جلس��ات ش��ورا 
حضور يابند. سخنگوي شوراي نگهبان در پاسخ 
به سؤال ديگري مبني بر اينكه با توجه به ضعف 
كارشناسي برخي نمايندگان مجلس آيا شوراي 
نگهبان كار خودش را درست انجام داده يا خير، 
تصريح كرد: تاش ش��ورا اين اس��ت افرادي كه 
انتخاب مي شوند شرايط موجود در قانون انتخابات 
را داشته باشند اما اينكه رأی نماينده مجلس بر 
اساس منافع شخصي باش��د يا مصالح ملي، قابل 
احراز و تشخيص نيست و بايد با آگاه كردن مردم 
و افزايش سهم نهادهاي كارشناسي و سياسي اين 

مسئله را حل كرد. 
  نگراني از رفراندوم و صندوق رأی نداريم

كدخدايي در پاسخ به سؤال خبرنگاري در خصوص 
موضع شوراي نگهبان درباره موضوع سؤال از رئيس 
جمه��ور و اس��تيضاح و مطرح ش��دن مباحثي در 
خصوص رفراندوم اظهار داش��ت: همه اصول قانون 
اساس��ي بايد رعايت ش��وند و نبايد از اجراي اصول 
قانون اساسي نگران باشيم. وي افزود: در خصوص 
رفراندوم نيز جمهوري اس��امي از ابتداي پيروزي 
انقاب مبتني بر آراي مردم حركت كرده و تا پيش 
از تجميع انتخابات در س��ال هاي اخي��ر، تقريباً هر 
سال يک انتخابات داشته ايم، بنابراين هيچ نگراني 
از آراي مردم و حضورش��ان در پ��اي صندوق هاي 
رأی نداش��ته ايم و آن را وجه قوت نظ��ام مي دانيم؛ 
اگر رفراندومي در چارچوب قانون اساس��ي برگزار 
ش��ود، مي تواند عامل تقويت نظام باشد. سخنگوي 
ش��وراي نگهبان تصريح كرد: استيضاح و سؤال نيز 
يک ابزار نظارتي است كه موجب اعتماد بيشتر مردم 
مي شود، مشروط بر اينكه در همان چارچوب شرايط 
مندرج در قانون اساس��ي انجام شود. كدخدايي در 
پاسخ به سؤالی در خصوص خاف گويی های برخي 
نمايندگان مجلس و راه��كار مقابله با آن، گفت: در 
ماه هاي گذشته كه يكي از نمايندگان مجلس مطالب 
ناروايي را عليه يک وزير مطرح ك��رده بود، آن وزير 
به ما نامه نوش��ت و بعد از آن دوستان ما در معاونت 
اجرايي و انتخابات آن نماينده را خواس��تند و تذكر 
دادند و گفتند اين موضوع مي تواند در سرنوشت و 

صاحيت آينده شما مؤثر باشد و بايد اصاح شود. 

    گزارش 

با حكم رئيس جمهور
محسني بندپي سرپرست وزارت کار  شد

رئيلس جمهلور در حكملي بلر اسلاس اصلل 135 قانلون 
عنلوان  بله  را  بندپلي«  »انوشليروان محسلني  اساسلي 
سرپرسلت وزارت تعلاون، كار و رفلاه اجتماعلي منصلوب كرد. 
به گزارش ايرنا از پايگاه اطاع رسانی رياست جمهوري، در حكم حسن 
روحاني به دكتر انوشيروان محسني بندپي آمده است: بر اساس اصل 
1۳5 قانون اساس��ي و نظر به مراتب تعهد و سوابق اجرايي و مديريتي 
جنابعالی به موجب اين حكم شما را به سرپرستي »وزارت تعاون، كار و 
رفاه اجتماعي« منصوب مي نمايم. اميد است با عنايت الهي و همكاري 
كليه كاركنان آن وزارت، در خدمت به ملت شريف ايران و نظام مقدس 
جمهوري اسامي، با رعايت اصول قانون مداري، اعتدال گرايي و منشور 
اخاقي دولت تدبير و اميد موفق باشيد. محسني بندپي از فروردين 94 
رياست سازمان بهزيستي را برعهده داشت. وي همچنين نماينده حوزه 
انتخابيه شهرستان هاي نوشهر، چالوس و كاردشت در دوره هاي ششم، 

هفتم و هشتم مجلس شوراي اسامي بود. 
........................................................................................................................

توليت آستان قدس رضوي: 
مردم بايد عدالت را در رفتار مسئولان ببینند

تملام مسلئولان بايلد از تقلدس نظلام جمهلوري اسلامي 
حراسلت كننلد؛ بنابرايلن در نظلام اسلامي فقلط وجلود 
امام عادل كافي نيسلت؛ چلون تا زمانلي كه تمام مسلئولان به 
عدالت رفتار نكننلد، مردم مزه شليرين عدالت را نمي چشلند. 
به گزارش فارس، حجت الاسام رئيسي، توليت آستان قدس رضوي در 
مراسم افتتاحيه ششمين كاروان طرح ملي »ضيافت رضوي«، در جمع 
دانشجويان تصريح كرد: قدسي بودن نظام جمهوري اسامي در پرتو چند 
امر شكل مي گيرد؛ اولاً ارتباط با قدوس. يعني نظامي است با ابتنا بر عمل 
به كتاب خدا و سنت پيامبر و س��يره ائمه)ع(؛ يعني مي خواهد بر خاف 
دين عمل نكند. ثانياً جايگاه حكومتي در اين نظام متصل به وحي است؛ 
يعني امروز حجت خدا در روي زمين امام عصر)عج( هستند و ما اعتقاد 
داريم جامعه بايد در زمان ظهور ايشان به دس��ت خودشان اداره شود و 
در زمان غيبت، به دست ولي فقيه جامع الش��رايط كه امام)ره( فرمودند 
حاكميت او همان حاكميت رس��ول خدا و امير مؤمنان)ع( است. توليت 
آستان قدس رضوي خاطرنشان كرد: تمام مسئولان بايد از تقدس نظام 
جمهوري اسامي حراست كنند؛ بنابراين در نظام اسامي فقط وجود امام 
عادل كافي نيست؛ البته لازم هست، چرا كه نظام اسامي بدون امام عادل 
اصاً قابل تصور نيست اما تا زماني كه تمام مسئولان به عدالت رفتار نكنند، 
مردم مزه شيرين عدالت را نمي چشند. رئيسي گفت: ما در آستانه چهلمين 
سالگرد انقاب اسامي قرار داريم. طي اين س��ال ها، در هر حوزه اي كه 
مسئولان ما با اين نگاه قدسي رفتار كرده اند، موفقيت و پيروزي را شاهد 
بوده ايم اما آن جايي كه مديران ب��ا گفتمان انقابي فاصله پيدا كرده اند، 
براي كشور مش��كل و چالش به وجود آمده است. عضو مجلس خبرگان 
رهبري در بخش ديگري از سخنان خود تصريح كرد: امروز دشمنان ما 

نسبت به تمام داشته هاي ما طمع كرده اند.  
........................................................................................................................

نماينده كرمان در مجلس عنوان كرد
 بررسي ادعاهاي ربیعي 

در هیئت نظارت بر رفتار نمايندگان
هيئلت  در  مجللس  دربلاره  ربيعلي  ادعاهلاي 
مي شلود.  بررسلي  نماينلدگان  رفتلار  بلر  نظلارت 
محمدرضا پور ابراهيمی، نماينده مردم كرمان در مجلس شوراي اسامي 
در گفت وگو با تسنيم، اظهار داشت: در جلسه استيضاح علي ربيعي كه 
هفته گذشته در پارلمان برگزار شد، وزير سابق تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
ادعاهايي درباره نمايندگان مطرح كرد. وي با بيان اينكه هيئت نظارت بر 
رفتار نمايندگان اين ادعاها را بررسي مي كند، ادامه داد: البته ادعاهايي 
نيز درباره فعاليت فرزند نايب رئيس مجلس در آن جلسه مطرح شد كه 
در جلسه هيئت نظارت بر رفتار نمايندگان نيز به آن رسيدگي مي شود. 
اين نماينده افزود: مشكلي كه وجود دارد اين است كه رئيس اين هيئت 
آقاي پزشكيان است؛ بنابراين ما نمي دانيم فردي كه خودش عضو هيئت 
نظارت بود و مرتكب خافي شده بايد به چه فردي شكايت كنيم و در 
آيين نامه داخلي پارلمان هم به اين موضوع اشاره اي نشده است. نماينده 
مردم كرمان در مجلس با بيان اينكه بنده فكر نمي كنم هيئت نظارت با 
اين رياست، صاحيت رسيدگي به شكايت بنده را داشته باشد، گفت: 
بنابراين با توجه به اين شرايط، بنده درباره شكايت خود از نايب رئيس 
اول مجلس نامه اي هم به آقاي لاريجاني مي نويسم و پس از سركشي 

نمايندگان به حوزه هاي انتخابيه به وي تقديم مي كنم. 
........................................................................................................................

بروجردي با رد احتمال جنگ نظامي: 
ايران در عراق ايالات متحده را شكست داد

يلك عضلو كميسليون امنيلت مللي و سياسلت خارجلي 
مجللس شلوراي اسلامي دربلاره احتملال جنلگ بيلن ايران 
و ايلالات متحده گفلت: امريلكا جرئت حمله بله ايلران را ندارد 
زيلرا مي دانلد ايلن جنلگ فقلط محلدود بله ايلران نيسلت. 
عاءالدين بروجردي در گفت وگو با ايلنا، درباره اينكه گفته مي شود مذاكره 
بين ايران و امريكا از پشت تريبون هاي دو كشور صورت مي گيرد و بيشتر 
جنبه رجزخواني پيدا كرده است و مردم از اين بابت نگران هستند، گفت: 
در هر صورت يک بخشي از اين جنگ سياسي و اقتصادي رجزخواني است. 
وي يادآور شد: در جنگ هم رجز مي خوانند؛ اينجا هم همين است. يک 
چيزي آقاي روحاني مي گويد يک چيز هم ترامپ مي گويد و اين پديده 
جديدي نيست و متداول است. اين عضو كميسيون امنيت ملي و سياست 
خارجي مجلس شوراي اسامي با اشاره به مبارزه ايران با ايالات متحده 
امريكا، بيان كرد: ما به عنوان يک نظام قدرتمند موفق شديم بسياري از 
توطئه هاي امريكا را در منطقه شكست دهيم، پس بايد رجز بخوانيم چون 
اين قدرت را داشته ايم و داريم. وي با بيان اينكه امريكا از ايران شكست 
خورده است، گفت: حتماً به ياد داريد ايالات متحده با 150 هزار نيرو وارد 
عراق شد كه بماند، اما با 5 هزار كشته و صدها ميليارد دلار خسارت اين 
كشور را ترك كرد. نماينده مردم بروجرد يادآور شد: عامل اصلي شكست 
امريكا در عراق جداي از نيروهاي مردمي، ارتش و دولت، به گفته خودشان 
اين جمهوري اسامي ايران بود. اين نماينده مجلس شوراي اسامي در 
پاسخ به سؤالی مبني بر اينكه احتمال جنگ نظامي بيش از پيش تقويت 
شده است، آيا اين امكان وجود دارد، گفت: من فكر نمي كنم كه اين امر 
اتفاق بيفتد، اين گمانه زني ها بيشتر در حد تبليغات امريكايي هاست. وي 
تأكيد كرد:  ايالات متحده جرئت نمي كند اين اش��تباه بزرگ را مرتكب 
شوند؛ چون قطعاً چنين جنگي محدود به ايران نخواهد شد و امريكا ضرر 

كننده اصلي اين ماجرا خواهد بود. 

  فارس: حجت الاس��ام محمديان، رئيس نهاد نمايندگي رهبري در 
دانشگاه ها با بيان اينكه دشمن به دنبال پشيمان ساختن ما از انقابي گري 
است، گفت: دشمنان سعي مي كنند با ايجاد تطميع در انسان مؤمن يا به 

هراس انداختن او، كاري كنند تا تنگه هاي احد رها شود. 
  مهر: محمدجواد ظريف، وزير امور خارجه كشورمان در صدر يک 
هيئت سياسي حقوقي به منظور شركت در نشست وزراي امور خارجه 

كشورهاي ساحلي خزر، عازم قزاقستان شد. 

سخنگوي كميسيون فرهنگي مجلس: 
 مدافع مذاکره با ترامپ

 بايد در شعور سیاسي خود بازنگري کند
سخنگوي كميسليون فرهنگي مجلس نتيجه مذاكره با دشمن 
كينه توز را سبب عقب ماندگی در توسعه و پيشرفت دانست و از 
مسئولان خواست كه منافع ملي را قرباني مصالح شخصي نكنند. 
حجت الاسام احد آزادی خواه در گفت وگو با رسا، سخن از مذاكرات 
مجدد با امريكا را اشتباه و خطايي بزرگ دانست و گفت: خروج امريكا 
از برجام بدعهدي و بي منطق بودن او را بار ديگر به همه اثبات رساند. 
وي افزود: طبق منابع ديني اسام انسان مؤمن از يكجا دوبار ضربه 
نمي خورد، از اين رو ما نبايد يک بار ديگر برجام نافرجام را در قالب 

مذاكرات جديد تجربه كنيم. 
آزادی خواه با تأكيد بر اينكه كس��اني ك��ه دم از مذاك��ره با امريكا 
مي زنند يا از پيش��نهاد ترامپ اس��تقبال مي كنند، بايد در ش��عور 
سياسي خودش��ان بازنگري داشته باش��ند، ابراز كرد: ايران در اين 
پنج س��ال مي توانس��ت بهترين پيش��رفت ها را در حوزه هسته اي 
و س��اير حوزه هاي علمي و فناوري و همچني��ن در تقويت اقتصاد 
مقاومتي داشته باش��د، درحالی كه به خاطر برجام، هسته اي ما به 
صورت تعليق درآمد و اقتصاد مقاومتي معطل برجام ماند اما نتيجه 
چه شد؟ امريكا به راحتي يک شبه از برجام خارج شد و اين منطق 

مذاكره با امريكا است.
 سخنگوي كميسيون فرهنگي مجلس مذاكره مجدد ايران با امريكا 
را خيانت به مردم دانس��ت و اظهار داش��ت: اينكه ما بخواهيم چند 
سال ديگر به اميد مذاكره كشور را در عرصه توسعه و پيشرفت عقب 
بيندازيم خيانت به مردم اس��ت؛ بنابراين نتيج��ه مذاكره با امريكا 
چيزي جز خفقان نخواهد بود. نماين��ده مردم ماير ادامه داد: بنده 
معتقدم افرادي كه از مذاكره با امريكا استقبال مي كنند و از پيشنهاد 
ترامپ ذوق زده مي شوند، بايد مطالعات اوليه خودشان را در زمينه 
سياسي بالا ببرند و با مردم صادقانه برخورد كنند و ببينند آيا منافع 
ملي برايشان اهميت دارد يا منافع شخصي خودشان مهم  است چرا 

كه اقتضاي منافع ملي اين نيست. 
وي اضافه كرد: مگ��ر قرار نبود ب��ا برجام س��ايه تحريم ها، جنگ و 
ناامني از سر كش��ور برداشته ش��ود، در حالي كه دشمنان در طول 
مسير برجام داعش را بر ما تحميل كردند، انواع تحريم ها را بر ساير 
تحريم ها افزودند، بدهكاري ما را ندادند، هواپيماها خريداري نشد 
و خط اعتباري بانک هاي ما آزاد نش��د، در نخس��تين هفته آغازين 
موافقت نامه برجام بود كه ايالات متحده امريكا تحريم هاي جديدي 
عليه جمهوري اسامي ايران تصويب كرد، بنابراين در مسئله برجام 

هيچ اتفاق خاصي رخ نداد. 

ژه
وی

دیگربحثفوتبالنيست!
دو اتفاق در جريان دو بازي اخير فوتبال روي داد كه ديگر 
فوتبالي نيس��ت و فراتر از هواداري يک تيم و مخالفت با 
تيم رقيب، مشخصاً منافع و امنيت ملي يک ملت را هدف 
قرار مي دهد. ش��عارهای خاف منافع كشور و اتحاد ملی 
در خوزس��تان و تبريز به اضافه اينكه گفته مي شود گويا 
هواداران تيم هاي تهراني هم ش��عارهايي توهين آميز به 
قوميت تيم مقابل داده اند. اين اتفاقات البته جديد نيست 
و مسبوق به س��ابقه اس��ت. اما گويا هر بار تصميم گرفته 
مي شود كه كسي چيزي نگويد و پنهان كنيم و مسئولان 
تيم ها هم بگويند اينها تماشاگرنما بودند و فراموش بشود 
تا بازي بعدي و شعارهايي كه تماميت ارضي و امنيت ملي 
يک س��رزمين و يک ملت را هدف مي گيرند. همه تدبير 
هم بشود كم كردن صداي استاديوم در پخش تلويزيوني! 
اينكه البته كار بد ب��ا نگفتن از بين برود و ش��هرت نيابد، 
مشي بدي نيست؛ به ش��رط آنكه اين مخفي كردن از سر 
ممانعت از اشاعه باشد و نه براي آنكه روي اتفاق زشت روي 
داده، سرپوش بگذاريم تا از بار مسئوليت شانه خالي كرده 
باشيم. اگر پنهان كاری در مورد يک اتفاق نادرست همراه 
با رس��يدگي قضايي به آن و تاش جدي براي جلوگيري 
از تكرار آن پيش رود، جاي گايه نيس��ت ام��ا تكرار اين 
اتفاقات زشت، يعني وقتي فشار افكار عمومي وجود ندارد، 
كسي نمي خواهد مقابل اين ماجرا بايستد و تصور مي شود 
با نگفتن و سرپوش گذاشتن و پاك كردن صورت مسئله 

ماجرا حل شده است!
در مورد شعار دهندگان فيلم موجود است و فراهم كردن 

مقدمات برخ��ورد قضايي س��خت نخواهد ب��ود.  فوتبال 
سرگرمي مردم است و بايد سالم بماند. سكوهاي فوتبال 
ايران كه ع��زاداري اهل بيت عليهم الس��ام به خود ديده، 
شعارهاي قوميتي و تجزيه طلبانه در شأنش نيست. فوتبال 
از بيت المال اين كشور تغذيه مي كند و اخاق را بارها زير 

سؤال برده است.
 با اين حال چون سرگرمي بخش زيادي از اين مردم است، 
از حواش��ي متعدد بي اخاقي هاي فوتبال رد مي ش��ويم؛ 
حتي در رسانه هاي رسمي بعضاً از تخطئه اعتقادات ديني 
مردم توس��ط برخي فوتباليست ها با س��كوت گذشتيم و 
گفتيم بي جهت موضع يک نفر را پررنگ نكنيم و تعميم 
ندهيم. اما فيلم ها و عكس هايي ك��ه از اين دو بازي اخير 
پخش مي ش��ود، خود پررنگ است و نمي شود منافع ملی 
را در جايی كه چند تماشاگرنما فرصت عربده كشی دارند، 

به بازی گرفت.

مرعشي:دادوزراازنوبختبرهواست!
حسين مرعشي، س��خنگوي حزب كارگزاران سازندگي 
حمات تندي به محمدباقر نوبخت، معاون رئيس جمهور 
و رئيس سازمان برنامه و بودجه داشته است. اخيراً گفته 
مي شد كه اس��تعفاي نمايش��ي نوبخت از سر فشار حزب 
كارگزاران و روزنامه س��ازندگي )ارگان حزب( بوده است. 
حالا حس��ين مرعش��ي در جمع جوانان حزب كارگزاران 
مي گويد كه »آقاي نوبخت هيچ موافق��ي در دولت ندارد 
و مسئله ايشان مسئله كارگزاران نيس��ت. حزب اعتدال 
و توسعه حزبي بي هنر است كه مي خواهند مسئله آقاي 

نوبخت را سياسي كنند. اما مسئله آقاي نوبخت، مديريتي 
است و هركس از آقاي نوبخت در شرايط كنوني حمايت 

كند آينده اي در سياست ايران نخواهد داشت. «
او كه رئيس كميته سياس��ي حزب كارگزاران هم است، 
ادام��ه مي دهد كه »اساس��اً آقاي نوبخ��ت چيزي عرضه 
نكرده كه بخواهد به س��رمايه سياس��ي اعتدال و توسعه 
بيفزايد؛ اين يک خطاي سياس��ي است كه فكر مي كنند 
حالا كه روزنامه سازندگي نظرس��نجي را درباره رفتن يا 
ماندن آقاي نوبخت منتشر كرده پس دليل آن رقابت هاي 
حزبي است... سراغ هر وزيري برويد دادش از دست آقاي 

نوبخت بر هواست.«
حزب كارگ��زاران س��ازندگي اخيراً در يک نظرس��نجي 
عمومي، نظر مخاطبانش را درباره عملكرد نوبخت و رفتن 
يا ماندن او از دولت جويا شده بود كه اين اقدام با واكنش 
برخي فعالان سياس��ي ح��زب اعتدال و توس��عه مواجه 
ش��ده بود. محمد عطريانفر، عضو ش��وراي مركزي حزب 
كارگزاران هم در مصاحبه اي در مورد نوبخت گفته بود كه 
»براي موقعيت سازمان برنامه و بودجه، »اصلح« از آقاي 
نوبخت وجود دارد اما چنين تغييري رخ نمي دهد و دليل 
آن را بايد از آقاي رئيس جمهور پرسيد. به نظر من، ريشه  
اين عدم تغيير در دلبس��تگي و رواب��ط صميمي تاريخي 
ايشان)رئيس جمهور( با آقاي نوبخت است.« نوبخت البته 
مقصر اس��ت، اما گويا كارگزاران هم ترجيح مي دهد همه 
بار ناكارآمدي دولت روي دوش احزاب ديگر باش��د و اين 
ميانه، حزب كارگزاران سازندگي كه مهره هاي مهمي در 

دولت دارد، تبرئه شود.
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